
 Zápisnica
z 5. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Breznička, ktoré sa konalo dňa 23.06.2023 
o 17.00 hod. v kultúrnom dome v Brezničke

Počet poslancov: 7

Prítomní: 7 
Jozef Hedvigy, zástupca starostu, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 
Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta privítal všetkých prítomných a predložil program rokovania

Program rokovania
1./ Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie
2./ Kontrola uznesení
3./ Záverečný účet a rozpočtové hospodárenie obce Breznička za rok 2022
4./ Návrh Všeobecne záväzného nariadenia číslo 2/2023, ktorým sa schvaľuje Prevádzkový poriadok 
pohrebiska Obce Breznička
5./ Návrh VZN číslo 3/2023 o rozhodovaní o výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Breznička 
6./ Schválenie Nájomnej zmluvy s prenajímateľom Urbárska a lesné spoločnosti Rovňany, pozemkové 
spoločenstvo 
7./ Schválenie jednorázového členského príspevku pre Združenie obcí pre likvidáciu odpadu Poltár
8./ Rôzne
9./ Diskusia

Potom dal hlasovať za programu rokovania. 

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta konštatoval, že zasadnutie obecného zastupiteľstva je 
uznášania schopné, pretože sú prítomní všetci poslanci.

1./ Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie

Mgr. Branislav Knechta, starosta za zapisovateľku určujem pani Ivetu Pauerovú. Za overovateľov 
zápisnice  Jozefa Vaculčiaka a  Samuela Miadoka. Do návrhovej komisie navrhol Jozefa Hedvigyho      
a Petra Zavaterníka. 
Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0



K bodu č. 2  Kontrola uznesení

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že k tomuto bodu nemáme uznesenia z minulého 
zastupiteľstva, ktoré bolo treba splniť.  

K bodu č. 3 Záverečný účet a rozpočtové hospodárenie obce Breznička za rok 2022

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že návrh záverečného účtu bol k dispozícii, čiže ho 
nebude obšírne čítať.  Uviedol, že schválenie rozpočtu po poslednej zmene na príjmovej strane je 
819.003,47, čerpanie 95%. Bežné príjmy 471 tisíc z toho, kapitálové 108, finančné príjmy 238 tisíc 
bolo rozpočtované. Príjmy spolu 773 960, výdavky spolu 681 927. Rozpočtové hospodárenie obce 92 
033, vylúčenie z prebytku 49 529, upravené rozpočtové hospodárenie obce 42 504 to je posledný 
hospodársky výsledok.  Bankové úvery boli k 31.12.2022  74 600 - zostatok istiny Návratná finančná 
výpomoc, ktorú sme dostali v covidových časoch 13 000 euro, ktorá zatiaľ ešte nebola odpustená, 
možno bude-nebude,  ako plošne všetkým obciam, ak nebude, tak od budúceho roka sa to začne splácať
na štyri splátky. Uviedol, že keďže mala prísť pani kontrolórka, ale zatiaľ neprišla, tak prečíta záver 
stanoviska k návrhu záverečného účtu, kde je to vlastne súlad so všeobecne záväznými predpismi, 
dodržanie informačnej povinnosti, dodržanie povinnosti auditu, tieto veci boli dodržané, zostavený 
návrh v poriadku:
Návrh záverečného účtu Obce Breznička za rok 2022 je spracovaný v súlade s príslušnými 
ustanoveniami § 16 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a obsahuje všetky 
predpísané náležitosti podľa § 16 ods. 5 citovaného zákona. Návrh záverečného účtu Obce Breznička 
za rok 2022 v zmysle § 9 odsek 2 zákona o obecnom zriadení a § 16 odsek 9 zákona o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy bol zverejnený najmenej na 15 dní. Riadna účtovná závierka za rok 
2022 a hospodárenie obce za rok 2022 v súlade s § 9 odsek 4 zákona o obecnom zriadení a § 16 odsek 
3 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy budú overené audítorom. Účtovná závierka 
za rok 2022 bola vykonaná podľa zákona č. 431/2002 Zbierky zákonov o účtovníctve v znení neskorších
predpisov.
Obec Breznička v roku 2022 hospodárila podľa pravidiel zákona o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy, Rozpočtových pravidiel obce Breznička a schváleného rozpočtu a údaje o rozpočtovom 
hospodárení súhrnne spracovala do záverečného účtu. Záporný rozdiel  medzi upravenými skutočnými 
príjmami a výdavkami rozpočtu (§ 16 ods. 6 zákona) vo výške  132 215 eur a 11 centov svedčí o tom, že
obec v roku 2022 nedokázala vykryť svoje výdavky príjmami bežného a kapitálového rozpočtu a musela
na vykrytie výdavkov použiť rezervný fond. Tento ukazovateľ informuje o tom, že obec hospodárila 
deficitne z pohľadu bežného a kapitálového rozpočtu. Obec v rámci možností schváleného rozpočtu v 
roku 2022 zabezpečila výkon základných samosprávnych funkcií obce aj funkcií, ktoré vyplývajú z 
preneseného výkonu štátnej správy. V zmysle § 16 odsek 2 obec finančne usporiadala svoje 
hospodárenie vrátane finančných vzťahov k zriadeným alebo založeným právnickým osobám a k 
osobám, ktorým poskytla prostriedky z rozpočtu  a taktiež usporiadala finančné vzťahy k štátnemu 
rozpočtu. V zmysle § 16 odsek 10 zákona č. 583/2004 Zbierky zákonov o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávy odporúčam obecnému zastupiteľstvu návrh záverečného účtu obce Breznička za 
rok 2022 schváliť s výrokom celoročné hospodárenie schvaľuje bez výhrad. Dajana Čičmancová, 
hlavný kontrolór obce. 

Pán poslanec Peter Zavaterník, člen návrhovej komisie predložil návrh uznesenia: 

Uznesenie:
Obecné zastupiteľstvo v Brezničke
I. Berie na vedomie 



Stanovisko  a správu hlavného kontrolóra k záverečnému účtu 2022

II. Potvrdzuje

 Financovanie schodku vo výške 90 437,04 EUR, ktorý bol zistený podľa § 10 ods. 3 písm. a)     
a b) zákona 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene               
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a upravený 

      o nevyčerpané účelovo určené finančné prostriedky zo štátneho rozpočtu a Európskej  
      únie alebo na základe osobitného predpisu vo výške  49 529,11  EUR, zo zostatku 
      finančných operácií.

III. Odporúča schváliť
1.  Celoročné hospodárenie obce Breznička  za rok 2022 bez výhrad
2. Výsledok hospodárenia za rok 2022 v súlade so zákonom č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve v znení 

neskorších predpisov:
3.  Použitie zostatku finančných operácií po vysporiadaní schodku rozpočtu vo  výške  42 504,02 EU
     na tvorbu rezervného fondu v súlade s § 15 ods. 1 písm. c) zákona  č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových
    pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení  niektorých zákonov v znení neskorších 
    predpisov.
4. Prevod disponibilného zostatku hospodárenia za rok 2022 vo výške 42 504,02 EUR do  rezervného 

 fondu.

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

K bodu č. 4 Návrh VZN č.   2/2023, ktorým sa schvaľuje Prevádzkový poriadok pohrebiska Obce 
Breznička

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že vo VZN sú navrhnuté drobné zmeny v článku 10, 
písmeno f) realizovať stavebné úpravy hrobového miesta - tu sa doplnilo slovo akékoľvek stavebné 
úpravy hrobového miesta len na základe povolenia prevádzkovateľa, tam vkladáme slovo písomného 
povolenia. Uviedol, že každý si tam robí čo chce s rozmermi hrobových miest a potom sú dosť veľké 
problémy.  Na koniec sa dopĺňa veta: Tlačivo na ohlásenie stavebných úprav tvorí prílohu tohto 
všeobecne záväzného nariadenia. Dopĺňa sa článok 13. Priestupky. Prečítal celý 13. článok: 
1. Priestupku sa dopustí ten, kto:
a) nedodržiava ustanovenia prevádzkového poriadku pohrebiska, ktoré sa týkajú povinností nájomcu hrobového 
miesta,
b) neužíva hrobové miesto podľa nájomnej zmluvy,
c) neudržiava prenajaté hrobové miesto v poriadku,
d) písomne neoznámi prevádzkovateľovi pohrebiska všetky zmeny údajov ktoré sú potrebné na vedenie evidencie,
e) neudržiava poriadok na pohrebisku,
f) nedodržiava ustanovenia prevádzkového poriadku pohrebiska, ktoré sa týkajú povinností návštevníkov,
g) nezachová dôstojnosť pohrebiska.

Za tieto priestupky možno uložiť pokutu do výšky 663 Eur.



Pán poslanec Peter Zavaterník, člen návrhovej komisie predniesol návrh uznesenia:

Uznesenie
Obecné zastupiteľstvo v Brezničke schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie číslo 2/2023, ktorým sa 
schvaľuje Prevádzkový poriadok pohrebiska Obce Breznička

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

K bodu č. 5 Návrh VZN č. 3/2023 o rozhodovaní o výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú 
úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach  v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Breznička

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že v článku 2, odsek 1/ je navrhnutá zmena a to, že      
Za pobyt dieťaťa prijatého do materskej školy prispieva zákonný zástupca na čiastočnú úhradu 
výdavkov v materskej škole mesačne sumu vo výške 30 euro. Doteraz bolo 4 €.  
Pri príspevku na nákup potravín na jedno jedlo je zmena a to  Materská škola  z 1 eura na 90 centov      
a Základná škola z 1,33 na 55 centov. V odseku 7/  sa mení čas, kedy si rodič v nevyhlásený deň môže 
prísť  pre obed a to môže byť v čase od 11.00 – 11.30, pôvodne bolo 11.30 do 12.00. Toto nariadenie 
nadobúda účinnosť od 1. septembra 2023.  
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková predložila petíciu s podpismi rodičov. Uviedla, že  zvýšenie zo 4 € je 
nárast 750 %.  Nechce sa k tomu  vyjadriť ako neodborný zamestnanec, je pedagogický zamestnanec, 
má vyštudovanú diplomaciu a pedagogickú univerzitu, pracujem ako pedagóg. Uviedla, že v okresnom 
meste sa platí 15 €, dookola v okolitých obciach od 10 do 13 €, čo má zistené. Sú to škôlky, kde sú deti 
rozdelené do troch skupín podľa veku, tu nie sú, takže nemôžme zvyšovať, keď deti nemajú takú 
starostlivosť ako inde. V Banskej Bystrici je 32 euro v škôlkach, to je krajské mesto. K návrhu 300 € 
pre dieťa, ktoré ide sem do školy, ako pedagóg by rada vysvetlila, že od roku 2026 ide školstvo do 
cyklov, čiže 1. stupeň je po 5. ročník. Druhý cyklus je 3. – 4. ročník, kde učitelia musia učiť, ale 
odborne  vyučovať, čiže tých učiteľov by museli zaplatiť viac, keby tu bolo po 5. ročník. Uviedla, že tu
nie je telocvičňa a každý rok je testovanie vybratých škôl. Môže prísť  rad aj na Brezničku. Je učiteľka 
v Lovinobani a tento rok to padlo na nich, vie ako dopadli deti a tú telocvičňu majú a cvičia, chodia na 
športové krúžky. Ako učiteľka cudzieho jazyka,  uviedla že všade sa vyučuje cudzí jazyk na školách od 
prvého ročníka. Na Brezničke sa vyučuje od 3. ročníka a cudzí jazyk vyučuje vychovávateľka so 
strednou školou. Takže ani to nie je isté, že 300 € sa rodičom vráti. Opýtala sa, od koľkého roku, nieže 
teraz nastúpia deti, od nich sa to bude vyberať a dostane to niekto iný, kto tie peniaze ani neplatil. 
Uviedla, že ju to zamrzelo, že ich vôbec napadol takýto návrh o takéto zvýšenie. Nechápe a počká si na
vysvetlenie. Ďalej uviedla, že na petícii sú podpísaní všetci rodičia novoprijatých a aj zvyšní, je tam 18 
podpisov z 20 detí v škôlke. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa opýtal pani Mgr. Ševčíkovej, či sa o tom oni dvaja 
rozprávali v škole a požiadal ju, aby reprodukovala ten rozhovor.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala, že sa rozprávali a odpoveď, že ak sa jej nepáči, nech si 
nájde inú škôlku, sa jej nepáčila. Pýtala sa starostu prečo a on jej odpovedal, lebo dostane 300 euro. 
Opýtala sa ako. Ďalej uviedla, že nemôžu nikoho nútiť, aby dal dieťa sem do školy.  
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že takto rozhovor neprebehol. Uviedol, že pani 
Ševčíková povedala, že  30 euro je na Brezničku veľa, plus 50 € na stravu, že je to 80 euro, že  to si 
môže za 120 euro zaplatiť Montessori škôlku v Lučenci. On jej na to povedal, že každý urobí to, čo je 
pre neho výhodnejšie. Opýtal sa jej, či to povedal.



Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala áno, čo je výhodnejšie. Opýtala sa prečo, keď býva tu a má 
tu trvalý pobyt.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa opýtal pani Mgr. Ševčíkovej prečo v skupine materská škola 
napísala, že vysvetlenie zo strany starostu je, že keď sa vám nepáči, tak choďte niekam inam.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala no lebo, veď každý si môže vybrať.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že si to vyprosí, aby mu vkladala nejaké slová, ktoré 
on nepovedal, že keď sa vám nepáči, tak choďte inde.          
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ona si za svojím stojí.       
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že aj on.
Pani Barbora Plauchová sa opýtala, či dôvod zvyšovania zo 4 na 30 eur je donútenie rodičov, 
respektíve nejak motivovať rodičov dať sem deti, že sa to potom vráti. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že sa to môže aj tak vysvetliť. Ďalej uviedol, že 
situácia je taká, že do škôlky sem rodičia dávajú deti radi, máme tam pretlak záujmu a do školy rodičia 
nechcú veľmi dávať deti a potom už dávajú deti do Poltára a tak ďalej, čiže chceme trošku 
zneatraktívniť škôlku a zatraktívniť školu. Opýtal sa čo je na tom zlé? 
Pani Barbora Plauchová odpovedala, že je to zlé. Uviedla, že napríklad ona, ako dcéra riaditeľky, ak 
bude mať tú možnosť, keďže je samoživiteľka,  ráno voziť svoje dieťa do Kalinova, do Poltára, alebo 
do Lučenca, tak radšej to spraví a to len preto, že toto nie je motivácia pre rodičov, ale demotivácia.
Ďalej uviedla, že pre ňu je automatické, že jej dieťa  príde sem do školy a nie pre to, že tu je jej mama 
učiteľka, ale pre to, že je to blízko a je to malá škola, kde sa dá  ukorigovať, vie sa s učiteľkou 
kedykoľvek dohodnúť a tak ďalej. Zopakovala, že je to podľa nej demotizujúce, čo teraz navrhli. 
Uviedla, že keď sem bude chodiť napríklad jej dieťa do škôlky štyri roky, jeden rok bude zadarmo.  Za 
tri roky zaplatí 900 euro. Opýtala sa, či dotyčnému potom dajú 900 eur v prvom ročníku.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  odpovedal, že určite nie v prvom ročníku, ale že majú v pláne 
potom dávať aj deťom v druhom, v treťom, aj štvrtom ročníku.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že to je totálna hlúposť. Uviedla, že sa so starostom o tom osobne 
nerozprávala, ale čo počúva kade tade, tak je to o tom, že dajú pre dieťa  peniaze potom, aby mal na ten
začiatok školského roka, áno? Alebo mu nakúpite možno. Možno mu nakúpite tašky, každý rodič chce 
kúpiť inú tašku.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že to ešte nevie.
Pani Barbora Plauchová konštatovala, že niekto si kúpi tašku za 150 eur z adidasu a niekto kúpi za 20
eur v čínskom obchode. Ďalej uviedla, že prvák nestojí 300 eur. Opýtala  sa, koľko stoja zošity. 
Dvadsať, tridsať euro? Pokiaľ vie, ak sa to zachovalo, tak Moje prvé čiary a zošity, čo sa učia písmená, 
je ich asi osem na prvý ročník, prepláca úrad. Tým sa náklady znížia. Prezuvky, telesnú, veci na 
prezlečenie musí zaplatiť rodič, či je dieťa v škôlke, alebo škole, takže nevie akých 300 si myslí, že 
stojí škola. Uviedla, že prvák  nestojí 300 euro.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta: Čiže menej?
Pani Barbora Plauchová  odpovedala, že určite. 
Pán poslanec Igor Melicher sa opýtal, či v Cinobani, alebo Lovinobani si deti kupujú aj toaletný 
papier.
Pani Barbora Plauchová odpovedala, že nevie.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že v škôlke v Lovinobani platia na začiatok 30 euro, lebo im 
nakupujú toaletný papier a potom platia po 10 euro, čiže 130 euro ročne. Môžu to vyplatiť v septembri,
alebo to vyplatia potom. Uviedla, že jej hlavne išlo o to, že od roku 2026 sú vládou schválené  cykly,  
päť ročníkov je  prvý stupeň. Opýtala sa, kde do školy chcú natrieskať päť ročníkov, ako to chcú riešiť, 
aby sa tam zmestila škôlka  na päť ročníkov, odhliadnuc od  tých peňazí. Uviedla, že sľúbia peniaze, 
ale komu ich sľúbia, aby škola dovtedy vôbec fungovala.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa jej opýtal, ako je presvedčená, že tam bude päť ročný 
cyklus.



Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková sa opýtala, že aký má byť cyklus, keď to bude schválené. Uviedla, že už
na tom ide mnoho škôl.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že to ešte nie je schválené.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že tu je každý tretí mesiac iný zákon v každom smere, 
či v školstve, či v životnom prostredí, týchto vecí sa netreba držať. Uviedol, že dnes je 23. júna 2023, 
riešime to, čo je dnes.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že pri všetkom, čo sa týka školstva, keď sa zvyšujú poplatky, 
najskôr zasadajú rodičia. Keď starosta vraví, že sa menia zákony, tak  teraz predškoláci neplatia a na 
rok môžu platiť aj predškoláci všetko, lebo  zákon. Konštatovala, že poplatky za škôlku sú nehorázne 
na túto dedinu.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa jej opýtal,  prečo si myslíte, že všetko na dedine musí byť 
lacnejšie. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že si to nemyslí, hovorí, že v Cinobani, Lovinobani, Divíne, 
Mýtnej, všade je 10 euro. V Kalinovo je 17 euro, sú to väčšie škôlky,  detí je viacej, viacej pedagógov, 
iná starostlivosť.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že  keď jej to viac vyhovuje, tak môže tam dať.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  zopakovala, keď vám to viac vyhovuje, ale  stále tvrdí (starosta), že to 
nie je vyhrážka.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta opýtal sa, či to on povedal?
Pani Barbora Plauchová  povedala starostovi, že keď každému poviete, keď sa vám nepáči, dajte do 
Kalinova.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že on to slovo nepoužil.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že keď vám vyhovuje.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, aby mu aj ona nevkladala, to čo  nepovedal.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že máte možnosti ísť inde. Opýtala sa starostu, či si myslí, že je to 
povzbudivé pre toho rodiča.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa opýtal, či si ony  myslia, že je povzbudivé pre budúceho 
rodiča, že tu možno kvôli nedostatku detí zanikne základná škola.
Pani Barbora Plauchová uviedla, aby riešili školu, nie škôlku. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, aby si nemysleli, že materská škola sa uživí bez školy. 
Čiže padne základná škola.    
Pani Barbora Plauchová uviedla, že keby aj základná škola zanikla, tak môžu byť kľudne dve triedy  
materskej školy, veď sem chcú nosiť deti z Kalinova.
Pán Marcel Mahút  sa opýtal, že keď sa schváli 30 euro,  koľko je z toho ten poplatok, koľko peňazí 
sa bude odkladať, ako sa to bude evidovať, keď dieťa nastúpi rok pred ukončením materskej školy, že 
či dostane tie isté peniaze. Opýtal sa, kde je papier, nejaká ekonomická vízia ako to bude,  on to chcem 
vidieť a potom povie áno, je to dobré, alebo je to zlé. Súhlasí s tým, že 4 eurá je málo, všetko ide hore, 
ale stačí povedať, alebo odkázať po učiteľke, stretnú sa, povie sa takáto je situácia a oni sa vyjadria. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že kto ho pozná viete, že za celé jeho pôsobenie tu, 
bojuje, aby v prvom rade tu bola škola, nie tri krčmy. Počul o petícii. Uviedol, že si myslel, že im 
(rodičom) to bude v škole učiteľkami vysvetlené lepšie. Už dva krát bola situácia, že školu zrušíme, 
držali sme ju. Uviedol, že teraz je okolo 3 000 euro na jedno dieťa v škole, keď nám chýbajú v škole tri
deti to je 9 000 do roka. Uviedol, že takýto návrh vyšiel od pána starostu,  aby sme to nejako udržali. 
Uviedol, že vie, že nikoho týmto nedonútime, lebo keď niekto chce, môže aj 50 euro zaplatiť, aj tak to 
dieťa tu v škole nenechá.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že nepovedala, že by sem dieťa nedala. Toto ju rušilo. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že  keď sa ten poplatok vyberie,   desať mesiacov to je 
300 euro a potom sa tých 300 euro vlastne vráti, keď nastúpi dieťa sem do školy, ako keby ste si ich 
šporili. Keď dieťa  dáte preč, tak nám ostane tu tých 300 euro. Nebude tu 3 000 euro, lebo nám bude 



chýbať to dieťa, lebo každý pochopí, že keď  v škole budeme mať desať detí, že nebudeme mať dve 
učiteľky, škola u nás so škôlkou je paralelne, varí tá istá kuchárka, používajú sa tie isté riady, aby sme 
to držali spolu, tak to tak aj financujeme. Ďalej uviedol, že vie, že chýba telocvičňa, už dávno chcel, 
aby ju postavili, ale urobili cesty, konečne sú urobené záchody v škole a je rád, že sa to podarilo. Chcú, 
aby  taký  lokálpatriotizmus tu ostal.  Uviedol, že sa čuduje, prečo Barborke  tieto veci, čo sú poplatky 
mama nevysvetlila, keď je riaditeľka.  
Pani Barbora Plauchová odpovedala, pretože jej mama nemá so škôlkou absolútne nič spoločné.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že to netreba spájať.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu  odpovedal, že vždy spája školu so škôlkou. 
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že pre nás je to dôležité.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu: uviedol, že ho mrzí, že ich to urazilo a že muselo prísť             
k petícii. Týždeň nad tým rozmýšľa. Rozprával sa o tom aj s dcérou, že 30 euro je veľa, ale jej vysvetli,
že všetky tie peniaze, čo budú platiť po 30 euro sa im vrátia. Nevedela ani ona, pýtal sa, či zvolá 
združenie rodičov, ale nejako to nestihli do štvrtka, že by sa boli on aj s radou školy s rodičmi 
porozprávali.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že v prvom rade do dátumu, keď si  mohli napríklad vybrať 
inde  škôlku.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že komunikuje s riaditeľom v Kalinove, ktorý povedal,
že deti ktoré odchádzajú z tadiaľto sú špičkovo pripravené. Ďalej uviedol, že sa rozprával s pani XX, 
ktorá zo Zeleného dala dve deti do Poltára a tretie dala sem do školy, že čo sme zaviedli, aby sme školu
udržali. Uviedol, že tu  žije 30 rokov, takže ho nezaujíma iné, ale rozumie tomu  a nechce ublížiť, kto 
na to nemá, tak mu pomôžeme. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že to vysvetlenie, keď sa deti sem do škôlky neprihlásia, presne
kvôli tomu poplatku, tak čo potom, nebude fungovať ani škôlka, ani škola.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu sa opýtal, že prečo by sa kvôli  poplatku neprihlásili, keď ten 
poplatok mu pri nástupe do školy vrátia.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že nemajú žiaden podklad,  že tie peniaze sa im naozaj vrátia.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že oficiálny podkad ani nebude.
Pani Barbora Plauchová sa opýtala, že či keď sa odsťahuje do Lučenca, Banskej Bystrice, či               
z Lučenca sem bude niesť dieťa.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že to už je riziko.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že je síce práce schopná, ale je samoživiteľka. Opýtala sa, či má od 
nich nejaký príspevok.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu sa opýtal, aký podklad by chceli.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala, že od kedy, nieže teraz keď deti pôjdu, dostanú 300 euro,    
o rok dostanú 300 euro a  potom, keď pôjde jej dieťa, zrazu bude kasa prázdna a nedostane. Nie je 
žiaden podklad ako to mienia urobiť, malo to byť na papieri, že vrátia v prvom ročníku 300.  Nie, že vy
dačo navrhnete. Uviedla, že v návrhu nie je napísané, že sa zvyšuje zo štyroch na tridsať. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to sa ani oficiálne nedá. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková sa opýtala, že ako oficiálne, kvôli tomu sa zvyšuje, lebo  deti majú 
dostať peniaze naspäť, ale  o tomto nikde nie je ani zmienka.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že je to iba povedané, ale ak je to podmienka  zvyšovania, tak by to 
malo byť niekde vydokladované.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to je povedané.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ona im tiež môžem niečo povedať.
Pán Marcel Mahút sa opýtal, ako sa to dá účtovne dotiahnuť. Povie sa, že po troch rokoch nám dajú 
peniaze, ale ako to bude účtovne dotiahnuté.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že tie dve veci nesúvisia. Jednoducho tu sa bude platiť
za škôlku a potom školáci dostanú príspevok keď pôjdu do školy.



Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že sa idete niečo rozdávať z obecných peňazí. Opýtala sa, či je 
to podložené, z čoho to chcú platiť.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že pani Ševčíkovej vysvetlí, čo je vydieranie. Prečítal 
definíciu, čo je vydieranie: „Kto iného násilím, hrozbou násilia alebo hrozbou inej ťažkej ujmy núti, 
aby niečo konal, opomenul alebo trpel, potrestá sa  ...“ a tak ďalej. Uviedol, že toto je vydieranie a nie 
to, čo oni robia, alebo čo robí on, nie to, čo ona napísala  a čo aj tu  povedala.  
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že starosta je tu pre občanov a to je tiež definícia.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že oni  nevydierajú.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  odpovedala, že nie, len nevedia podložiť, čo vlastne chcú.
Pán Marcel Mahút oslovil pani poslankyňu Mgr. Porubiakovú, aby im to ona povedala, keďže robí 
účtovníctvo, nech im vysvetlí, ako sa to dá spraviť. Ako sa to účtovne dá dotiahnuť. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že si myslím, že starosta uvažuje o tom, že 
vlastne tie deti, keď nastúpia na začiatku školského roku … 
Pán Marcel Mahút uviedol, že vie ako uvažuje.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že im nejde o to, že z obecných peňazí 300 euro. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že  na zastupiteľstve bude predložený návrh na 
schválenie,  vyplatenie odmien pre deti ktoré prichádzajú. Opýtala sa starostu, či to takto myslel.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to, ako dostať tie peniaze deťom, budú riešiť 
potom.
Pán Marcel Mahút uviedol, že čas plynie a terajší starosta tu napríklad nebudete starosta, nasľubujú 
im hory doly, ale keď to nebude vydokladované, alebo podložené nejakými papiermi a pravidlami, tak  
sa to o pár rokov môže zmeniť. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že tak isto ako kopa iných vecí. 
Pani Barbora Plauchová konštatovala, že to bude tak, že jedna babka povedala.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že áno. Uviedol, že teraz sa schvaľuje poplatok za 
materskú školu. Ďalej uviedol, že plyn nám ide od 1. júla  z 19 na 184 euro za megawatt hodinu, to je 
skoro 1000 %.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že na to sa dajú  žiadať dotácie, minule zo školy posielali 
faktúry.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že sa dajú, ale ešte neprišli. Uviedol, že aj doteraz 
sme žiadali a ešte nič neprišlo.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala, že ešte nič neprišlo, ale sa ani nič neplatilo. Opýtala sa, že 
keby prišlo k tej možnosti, že z tej škôlky odchytia napríklad  päť - šesť detí,  ale keby kvôli tomuto 
odišli, či to bude tiež fajn.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to budú prehodnocovať.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková konštatovala, že deti nebudú v škôlke, ani v škole.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že ak deti odídu zo škôlky,  do školy ich sem  určite nedajú.  
Uviedla, že ak prídu o škôlkárov, tak prídu automaticky aj o školákov.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa opýta, že kto bude kvôli trinástim eurám voziť dieťa do 
Kalinova  do škôlky.
Pani Barbora Plauchová odpovedala, že kto to má cestou. Ďalej uviedla, že tu nejde o rozdiel 13 a 30 
€. Uviedla, že  tu majú 30 €, plus 6 € ZRPŠ, to je 36 €, čiže  nemajú odvody v škôlke 4 € mesačne, ale 
10 €, plus strava. Ďalej uviedla, že ak má platiť za škôlku 30 €, tak prosí, aby v škôlke bola strava aj 
pre alergické deti. Každý deň varí svojmu synovi a stojí  ju to  viac, ako tých, ktorí majú od štátu 
priplácanie na obedy. Uviedla, že ona dá možno aj  80 € na jedlo pre syna a ak bude platiť 36 eur           
v škôlke, tak poprosí za tú istú sumu stravu AVKM vyhradenú. Pre pochopenie uviedla, že jej syn 
nemôže mliečnu stravu – maslo, syry, nemôže bielkovinu, jej syn nemôže nič, stravuje sa vegán.
Prosí takú stravu od septembra do škôlky. Ďalej uviedla že je tam ešte jedno dieťa, XXX a ten má úplne
na všetko alergie, od vajec, múka, orechy, mlieko, všetko. 



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že príspevok v materskej škole sa neuhrádza na dieťa,.
Ak zákonný zástupca dieťaťa predloží riaditeľovi materskej školy doklad o tom, že je poberateľom 
dávky v hmotnej núdzi má príspevok k dávke v hmotnej núdzi podľa osobitného predpisu.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že ona  na dávku v hmotnej núdzi nemám právo iba pre to, že má 
trvalé bydlisko v dome, kde má trvalý pobyt aj jej mama.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to už on nerieši.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že keď na dieťa je príspevok 60 euro,  na škôlku minimálne 86 
euro, lebo keď počíta, že je 31 dní, tak to vyjde vyše 90 euro. Uviedla, že nechápe, že keď je súkromná 
škôlka aj so stravou 120 euro a majú tam niečo úplne iné, tak podľa nej tých 86 euro, až 92 euro 
mesačne je za jedno dieťa, náklady na škôlku jednoznačne veľa.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že on je  navrhovateľ, vy ste oponenti, oni (poslanci) 
rozhodnú.  Ďalej uviedol, že nedávno prebehla  správa v televízii, že v Prešove na  čas letných prázdnin
zvýšili poplatok  za dieťa v materskej škole na štvornásobok a medzi tým aj spomenuli tú sumu, že z 29
na 116. Vyhľadal si mesto Prešov, podmienky mesta Prešov a podmienky dediny Breznička.  Príjmy 
mesta Prešov sú okolo 106 miliónov, obyvateľov je necelých 85 tisíc, čiže na obyvateľa 1247 euro. 
Breznička - príjmy 458 tisíc, obyvateľov 728, na obyvateľa 629 euro, čiže skoro presná polovica. To sú
príjmy. Našiel aj materskú školu v Prešove, tá mala rozpočet necelých 507 tisíc, 154 žiakov, na jedného
žiaka v materskej škole vyšlo 3290 euro. Breznička – materská škola rozpočet 65 876  na 20 žiakov, 
3293 na žiaka. Predstavte si, to isté číslo, pri polovičných príjmoch na obyvateľa, dáva obec Breznička,
lebo tabuľky sú tie  isté, platy tabuľkové, potraviny tak isto stoja, energie tak isto stoja aj v Brezničke 
ako v Prešove a materskú školu celú platí obec, všetky náklady. 
Pani Barbora Plauchová uviedla, že by to bolo iné, keby dôvod na zvýšenie bol ten, že obec nezvláda
platiť školu, škôlku a chcete ju udržať. Bolo by fajn udržať školu, nikto by nebol proti, ale povedať, že 
sa nám to vráti a pritom sa nám to nemusí vrátiť, lebo za rok sa nám vysmejete, papá a pôjdeme ďalej. 
Uviedla, že to povedala obrazne. Môže sa stať to, že sa im to proste nevyplatí, čo keď sa odsťahuje.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že sa im za rok nevysmejú, lebo už teraz v septembri 
chcú dať  prváčikom.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková sa opýtala, ako môžu teraz prispieť, keď oni toľko neplatili.  
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol že to nesúvisí, jednoducho chcú školu podporiť             
a škôlku trošku zneatraktívniť.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že doteraz sa  nezvyšovalo. Opýtala sa prečo sa nezvyšovalo  
postupne, prečo je nárast 750%.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že preto, lebo on odpovedal, že to nebude zvyšovať, 
tie peniaze nepotrebuje,  čiže za celú jeho dobu, 11 rokov je ten poplatok 4 eurá. Keby boli každý rok 
zvyšovali o 1 euro, tak sme na Kalinove.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že oni sú ich zvolení zástupcovia a nejdú len tak niečo 
sľúbiť. Každý vie, že bojuje za škôlku a nerobí si len tak z úst niečo, keby sa niečo stalo, tak 
prehlasuje, že dá zo svojich. Išiel do toho s dôverou a keď zistil, že je petícia, tak je sklamaný.
Pán Marcel Mahút opýtal, či oni (rodičia) neboli sklamaní. Uviedol, že aj teraz sklamali, keď nevedia
dať podklad, len povedia 30 euro  a dáme vám. Opýtal sa, ako im dajú, keď to ani nevedia 
vydokladovať. Nepáči sa mu porovnávanie s Prešovom, prečo musíme byť vždy s niekým porovnávaní.
Prečo na dedine musí byť všetko lacnejšie, prečo neskúsiť niečo iné, vymyslieť niečo iné, prečo stále 
ako všetci. Uviedol, že v jednej dedine, nepovie ktorej, ale tam tiež nechodilo veľa detí do školy ani do 
škôlky, tak starosta, aby udržal školu, prijal jednu pomocnú kuchárku a v kuchyni spravili vývarovňu    
a predávali obedy. Ešte spravil aj rozvoz, len kvôli tomu, aby to udržal  a nebolo to ani v Bratislave,  
ani v Prešove, ani v Bystrici, ani v nijakom krajskom meste, bolo to na dedine v okrese Lučenec a tá 
škôlka fungovala a funguje doteraz.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že oni urobili v tejto dedine to isté, ale nebol záujem 
ľudí.



Pán poslanec Peter Zavaterník doplnil, že to bolo už dva razy a ešte sme museli doplácať. Aj to 
fungovalo, držali sme to rok, potom ďalší rok. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že tak treba niečo iné.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že  dve volebné obdobia, osem rokov dával peniaze, 
na školu.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že skoro všetci poslanci. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková sa opýtala,  prečo sa na školu a škôlku nikdy nedávali 2% z dane, prečo 
za to niekto nebojoval. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková odpovedala, aby sa opýtala učiteliek, prečo nemajú 
občianske združenie.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že sa pýta veľa vecí, pretože keď to v iných školách funguje, 
tak aj 2% z dane je dosť.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že občianske združenie si musia sami spraviť. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že musia, len nespravia.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že  keď to pred mesiacom tu preberali, tak bolo to, že škola padá.
Opýtal sa, či to tak bolo.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že momentálne nie, lebo škola je na tom 
momentálne dobre.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že bol  motivačný stimul, že tie peniaze, čo sa dajú  do škôlky,  
aby  tie deti potom prešli do školy. Otázka je, že prečo nám škola padá. Vie od niektorých rodičov, že je
to problém učiteliek.
Pani Barbora Plauchová opýtala sa, či u Plauchovej?
Pán poslanec Igor Melicher odpovedal, že nevie, to len počul, že rodičia tu nechcú nechať dieťa, lebo 
nie sú spokojní s učiteľkou. Uviedol, že jeho deti chodili sem, učila ich Plauchová a on bol spokojný, 
ale teraz posledný týždeň mal informáciu od niektorých rodičov, že dieťa zoberú a dajú ho radšej do 
Kalinova, lebo nie sú spokojní, tak toto je asi problém. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ako môže cudzí jazyk učiť niekto s maturitou.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že to možnože nevyriešia  30 € poplatkom,  keď nám zoberú 
každé druhé dieťa, kvôli niečomu, tak asi tam bude problém.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že na začiatku povedal, že nikoho nedonútime týmto, 
lebo vždy bol tento problém.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková: Lebo tu to stačí.  
Pán poslanec Peter Zavaterník sa opýtal, že o čo je sprostejšia tá s maturitou, ako tá                            
s vysokoškolským vzdelaním? 
Pán Marcel Mahút: Raz je to zákonom dané. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že je to dané zákonom. 
Pán poslanec Peter Zavaterník  sa opýtal, či ideme protizákonne.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ona nevie ako im to prešlo. 
Pán Marcel Mahút sa opýtal, či má pedagogické minimum.
Pán poslanec Peter Zavaterník odpovedal, že asi hej, nevie.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ako si môže robiť pedagogické minimum, keď nemá titul ani
bakalársky, aby si mohla robiť minimum, musí mať magisterský titul. Nemá ani magisterský titul, ani 
minimum. 
Pán Marcel Mahút sa opýtal  poslanca Melichera, či by bol rád, keby mu prišla informácia ako blesk  
z jasného neba, že je  poplatok 30 euro.
Pán poslanec Igor Melicher odpovedal, že by nebol rád, ale keby mu v prvom ročníku dala obec 300 
euro za to, že jeho deti chodili sem do škôlky a on tam dával 30 euro dva roky,  tak  by  možnože aj bol 
rád, lebo na štart je to dobre.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že za dva roky zaplatí 600, alebo za tri roky 900.



Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že v druhom ročníku ďalších tristo a v treťom ročníku 
ďalších tristo.
Pán poslanec Igor Melicher  uviedol, že 300 euro je motivačné, aby rodičia nechali deti tu.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že to nie je motivačné.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že pre ňu to to nie je motivačné, ale podľa nich to motivačné je.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že sú matky, ktoré nevedia pochopiť, ako sa dá učiť prvákov čítanie,
druhákov písanie, tretiakov prírodovedu a štvrtákov vlastivedu v  45 minútovú  hodinu.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to sú presne rodičia, ktorí sem nechcú dať dieťa.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že sú proste rodičia, ktorí sem nechcú dať dieťa, nedajú do 
malotriedky a nedonúti ich.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že keby  sem do školy išli všetky deti, nebola by malotriedka.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ich nemajú kde popchať.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, ale nebude malotriedka, bude veľká trieda. Prijmú ďalšie tri 
učiteľky. Uviedol, že v Bratislave a vo veľkých mestách je dvojsmenná prevádzka školy.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková: Ešte  poobede budú chodiť.
Pani Barbora Plauchová uviedla, tak postavte ďalšie dve triedy, bude družina, druhá trieda.
Pán poslanec Peter Zavaterník sa jej opýtal, či sa zaručí, že všetky deti zo škôlky prídu sem a či to dá
na papieri, že dieťa čo chodí sem do škôlky, dajú aj sem do školy.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že aj on sem chodil do školy, druháci a tretiaci boli v jednej 
triede a išlo to normálne.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že aj oni to tak mali a tiež bola spokojná a pozná aj rodičov, čo tu 
majú deti a sú spokojní s učiteľkami, či už je to jej mama, alebo iná učiteľka. Ďalej uviedla, že ak by sa
odsťahovala do Kalinova, tak sem určite nebude voziť dieťa, aj keď tu má mamu, možno ak by išlo 
naozaj o zavretie školy.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že o to išlo už dva razy za posledných osem rokov, ešte 
musela obec aj doplácať, ale školu udržali.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že sú rodičia, ktorí nechcú malotriedku a s tým nespravia nič. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla že 25 detí v triede je maximum, keď počíta ako pôjdu zo škôlky 
za tie roky, tak sa to určite do školy nevojde. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že to by boli radi, keby  mali toľko detí, že by sa 
tam nevošli. 
Pán Marcel Mahút uviedol, či sa vojdú, či sa nevojdú, chce vedieť, koľko je z tých 30 euro poplatok, 
koľko dostanú deti a ako je to podložené.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že pán starosta povedal, že dostanú 300 euro v prvom ročníku, ale 
tým pádom je rozdiel 260 eur, pretože to, čo  platili po 4 eurá mesačne, je 40 eur, opýtala sa ako na tom
bude úrad, že nechápe.
Pán Marcel Mahút uviedol, že ak to dobre chápe, tak za 10 mesiacov nevyberú nič, za prvý rok dajú 
300 eur, za ďalší ročník tiež 300 eur a  na ďalší ročník tiež.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že tie peniaze si vlastne zaplatili.
Pán Marcel Mahút konštatoval, že je to finančný ústav, ak to dobre pochopil. Uviedol, že ich peniaze 
môžu ešte aj zhodnotiť.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu  sa opýtal ako ich zhodnotia.
Pán Marcel Mahút uviedol, že idú robiť nejaký finančný ústav, lebo rodičia im dajú 30 euro, deti 
budú kvázi zadarmo chodiť do škôlky, lebo 4 eurá už netreba a 300 euro dajú. Desať mesiacov po 30 
euro je 300 euro.
Pani Barbora Plauchová sa opýtala, či nebude chýbať tých 40 euro, čo rodičia doteraz platili.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že keď dieťa chýba v škole, stojí to 3000 euro.
Pán Marcel Mahút uviedol, že to chápe, nevraví, že majú zavrieť školu, že je všetko zlé.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že vie, že to chýba, ale nie takto.



Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu  sa jej opýtal, ako to majú udržať.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala, že určite nie takto.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že oni sú tí, ktorí už vedia, že sem deti do školy 
nedajú.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že nepovedala, že syna sem nedá, ale nie takýmto spôsobom.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta jej odpovedal, ale my to vieme.
Pán Marcel Mahút uviedol, že on to ešte nevie a oni to už vedia. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že mala v pláne syna dať sem. Uviedla, vy mi dajte 300 euro, 
dám vám 600 a možno vám dám aj 900.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že to sú dve veci. Odmena čo bude pre deti          
a zvýšenie poplatku za škôlku, čo teraz schvaľujú. V podstate, aby motivovali rodičov.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že tým demotivujú.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková  opýtala sa, čím demotivujú.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková odpovedala, že presne tým poplatkom.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že keď nastúpi dieťa sem do školy, tak dostane 
od obci z úplne iného balíka, lebo jedna vec je schválenie poplatku za škôlku a odmena je úplne z iného
balíka, čiže  sú to dve oddelené veci.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  opýtala sa,  z akého balíka. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že obec financuje škôlku už roky, čiže z toho 
balíka.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že každá obec financuje škôlku.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková odpovedala, áno.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že keby sa napríklad niekto, prisťahoval do Brezničky v júni a dá
dieťa v auguste  do prvej triedy, tak dostane tých 300 euro, aj keď nedával dieťa do škôlky.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že to je presne to nefér.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že je to preto, aby držali školu, nie na škôlku.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak:  sa opýtal, že ak si niekto platí tri roky a odsťahuje sa, či mu tých 300 
euro pošlú.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková odpovedala, že nie.
Pán Marcel Mahút uviedol, že dakto sa prisťahuje, dá dieťa, dostane 300 euro a tí čo platia 30 euro 
mesačne, tí dostanú tiež 300 euro.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že zvyšujeme poplatok za škôlku, nezávisle od 
toho. 
Pán Marcel Mahút uviedol, nech potom nerozprávajú o 300 eurách, aby hovorili o poplatkoch za 
škôlku. Nech povedia 30 euro a oni  povedia veľa, alebo áno, treba to prehodnotiť, ale nech 
nerozprávajú o nejakých 300 eurách.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že petícia sa podáva do podateľne obecného úradu.
Pán Marcel Mahút: No nech sa páči, kde je problém.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že je to naozaj za rok  rozdiel 260 eur. 
Pán Marcel Mahút uviedol, že keď už  pán Hedvigy chce, aby sa  to udržalo, prečo ich nezvolali, že 
stretneme sa vtedy a vtedy, ideme prehodnotiť, poplatky sa majú zvyšovať. Uviedol, že by tam prišli 
všetci a vydiskutovalo by sa to. Nie takto, že sa to rovno už schvaľuje. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že sa s niektorými ľuďmi rozprával, dcére to vysvetlil.
Pán Marcel Mahút uviedol, že  teraz sa k tomu dostalo, že ako to idú robiť. Uviedol, že niekto bude 
platiť tri roky, dostane 300 a niekto sa prisťahuje a dostane tiež 300 euro. Uviedol, že to je 
diskriminácia.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že  školákom dávajú z iného balíka, tým pádom ich peniaze s tým 
balíkom nemajú čo spoločné, takže sa ide proste len zvyšovať poplatok a odmenu dostanú zas z iného 
balíka.



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta: No a?
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že 750 % nárast  je veľa.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak uviedol, že chcel, aby jeho syn išiel sem, podal žiadosť aj na Brezničku,
aj do Poltára. Zobrali  ho aj do Poltára, aj na Brezničku. Doteraz ho mrzí, že syna nedal sem, dal ho do 
Poltára. Uviedol, že sa tam naozaj platí menej, ale ide o to, že vedel, že ho sem do tejto škôlky nedá,  
ale aj tak  ho sem chcel dať. Uviedol, že nebude zbytočne platiť, tak  ho dal radšej do  Poltára.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu sa ho opýtal, či vedel, že syna sem do školy nedá.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak odpovedal, že ho sem do školy nedá.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že pán Vaculčiak dal syna do škôlky do Poltára preto, 
lebo kaká do plienky a tu sa oňho nevedia postarať a tam sa starajú aj o mladšie deti.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak  uviedol, že už nekaká do plienky. Ďalej uviedol, že keď sa rozprával so
starostom, že si ide dať žiadosť sem do škôlky, tak mu na to povedal, aby si  pripravil veľa peňazí. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že mu to povedal ako kamarátovi.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že tam sa platí 14 euro.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak uviedol, že tu bojujú silou mocou o školu. Opýtal sa, čo tak náhodou 
školu zrušiť a urobiť tu typ-top škôlku s viacerými triedami, že sem budú  dávať deti skade-tade.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu:  „Tak sme doma už, tak toto. Toto je dôvod.“
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že podľa nového systému tu aj tak školu zrušia, to  im 
garantuje.
Pán Marcel Mahút sa opýtal, že čo ak by sa rozhodli všetci, že dajú deti do škôlky do Poltára, tu 
dávajú 300 euro,  tak všetci dajú deti do prvého ročníka na Brezničku a v škôlke nakoniec ostane šesť 
detí. Opýtal sa čo potom.  
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že takto to nefunguje. Uviedol, že oni to chceli             
v dobrom urobiť, aby udržali školu. Uviedol, že je smutný z toho čo povedal p. Vaculčiak, že školu 
zrušiť, lebo on za ňu bojuje.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak uviedol, že to je iba návrh, že čo ak náhodou.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu sa ho opýtal, že aký návrh. Uviedol, že škola už na tom bola 
veľmi zle, ale ju udržali, doplácalo sa, prepustili jednu učiteľku, lebo bola kríza. Keď to teraz počujú 
rodičia, čo tu majú deti. Voziť deti do Poltára, alebo do Kalinova, je to hrozné tým prváčikom. Uviedol,
že zvolajú združenie a uvidí sa, či naozaj všetci rodičia majú taký názor.  
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že sú podpísaní. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu odpovedal, že  podpísaní je jedna vec a mať toto vysvetlené je 
druhá vec. 
Pán Marcel Mahút uviedol, že  to mohlo byť a opýtal sa p. Hedvigyho prečo sa rozčuľuje.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu odpovedal, že preto, lebo ho to uráža. 
Pán Marcel Mahút  uviedol, že petícia  je bežná vec,  je to normálny nástroj demokracie.
Pán poslanec Igor Melicher  sa opýtal, koľko navrhujú. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že sa na niečom dohodnú, nejakú strednú cestu.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že normálne zvyšovanie áno, ale 750 % je strašne veľa, to musí 
uznať každý. Uviedla, že (poslanci) nemajú deti, vnúčence a je im to šuma-fuk, schvália všetko čo sa 
im zapáči, alebo čo  navrhne pán starosta.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu  odpovedal, že neni.
Pani Barbora Plauchová opýtala sa, že keby bol návrh 50 eur mesačne, či aj to poslanci schvália, lebo
to rodičom príde naspäť. Uviedla, že je na PN, nevie chodiť do roboty, má žiť s 300 eurami na mesiac  
a ešte aj platiť toľko škôlku.  Uviedla, že nie je zaručené, že sa to vráti, nikde to nebude dokladované.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, aby poplatok zvýšili, ale na nejakú normálnu sumu,  nie 30.
Pán Marcel Mahút sa opýtal, ako sa určuje normálna suma,  nech dajú nejaký ekonomický podklad,  
náklady, čo vlastne chcú pokryť. 



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta sa opýtal pána Mahúta, ako má vydokladovať 300 euro             
z 3600. Uviedol, že 3300 sú náklady na žiaka, opýtal sa, či  má konkrétne presne napísať tých 300 euro,
že toto konkrétne pôjde napríklad učiteľke na hrubú mzdu.
Pán Marcel Mahút odpovedal že nie, ale musí mať nejaké percentuálne vyjadrenie o koľko vzrástli 
náklady. Opýtal sa, či má niečo také. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že poplatok nebol zvýšený cca 11 rokov, nevie presne 
kedy sa schvaľovali 4 eurá. Uviedol, že keď sa pri petícii argumentuje 750%, tak keby bol teraz 
poplatok 15 eur, tak je to zvýšenie iba o 100%.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že učiteľky nemajú združenie, tak nemajú 2% z dane. Uviedla, 
že si to mali dávno zriadiť.  
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že učiteľkám by malo záležať na tom, aby škola 
fungovala, aby tu boli a aby mali čo najviac peňazí. 
Pani Barbora Plauchová uviedla, že jej mama – učiteľka takýmto veciam nerozumie, netuší ako sa 
takéto veci robia. Uviedla, že ak to niekoho napadlo, napríklad tie 2% z daní, tak to mali učiteľkám 
vysvetliť a pomôcť im s tým. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že a potom sa čudujme, nefunguje,  len verbovať deti. 
Pani Barbora Plauchová uviedla, že zriaďovateľ by mal  dať učiteľkám návrh, čo sa dá zlepšiť, 
učiteľky do toho zasvätiť a budúci rok už môže mať škola aj škôlka z toho  nejaké peniaze. 
Pán poslanec Igor Melicher navrhol zorganizovať sedenie so školskou radou, kde prídu aj rodičia       
a povedia si tam koľko si oni predstavujú a potom sa budú o tom ďalej rozprávať.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že ak zvýšia poplatok na 20 euro, tak v tom prípade už 
neschvaľovať žiadne odmeny, nedávať žiadne  prísľuby,  keď to vyhovuje petičnému výboru.
Pán Marcel Mahút uviedol, že 4 eurá v dnešnej dobe nie je peniaz, treba zvýšiť.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že na stretnutí si všetko povedia, vydiskutujú.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že sem prišli ako zástupcovia rodičov, všetkých osemnástich.
Pán poslanec Igor Melicher sa opýtal, či sa ďalším rodičom bude páčiť poplatok 20 euro. 
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že ešte trošičku, keď okresné mesto má 20. 
Pani Barbora Plauchová uviedla, že 6 euro platia v škôlke ZRPŠ, takže keď bude 20 euro, tak to aj 
tak bude vyššie ako Poltár. Uviedla, že v škôlke v pokladni, sú vyzbierané  nehorázne stovky peňazí.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že tak nebudú dávať šesť eur.
Pani Barbora Plauchová uviedla, takže nebudú dávať škôlke žiadne ZRPŠ.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková  uviedla, že môžu odsúhlasiť 20 eur.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že keď v škôlke budú niečo potrebovať, tak tých 6 euro si už niekde
s obcou zoženú.  Rodičia svojvoľne, dobrovoľne zvyšovali ZRPŠ s tým, že to zostáva deťom v škôlke, 
keď  niečo potrebujú kúpiť.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková uviedla, že za to kupujú deťom pomôcky a všetko. 
Pani Barbora Plauchová odpovedala, že áno, ale nech jej nehovoria, že jej dieťa potrebuje tých 6 euro
na mesiac. Uviedla, že sú tam nehorázne stovky peňazí, je tam 700 – 800 euro v obálke.
Pán poslanec Igor Melicher  uviedol, že chodia na výlety a  opýtal sa, či sa z toho platia aj výlety.
Pán Marcel Mahút sa opýtal, kde sa išlo na výlet.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že na deň detí bola búrka, ráno zavolali z  Mojína zo Sokoliarne, že 
tam majú záplavy, takže sa nešlo. Išli sa prejsť na most, dali si desiatu a  išli naspäť. Celý deň boli         
v škôlke o suchej strave, o rožkoch,  pretože boli  vyhlásení. Škola si z tých peňazí, ktoré tam rodičia 
dobrovoľne dávajú objednala pizze. Spravili si deň detí, nedali na autobus, dali na občerstvenie. Škôlka
nič. Uviedla, že keď schvália 20 euro, tak sú na tom vyššie ako okresné mesto a ešte 50 eur strava.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že oni tam tiež majú ZRPŠ.
Pani Barbora Plauchová uviedla, ale zahrnuté v tom.      
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že to čo je schválené vo VZN.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že tam majú tri triedy, tu je jedna.



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že, keď jej tri triedy vyhovujú, tak nech dá dieťa tam.
Pani poslankyňa Jana Kuklová sa opýtala, na akej sume sa dohodli  pri petícii. Koľko asi.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že musia uznať, že 750 % je veľa.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že jej názor a myslím si, že aj tých čo sú tu, je 15 euro. Všade 
dookola po dedinách majú 10 – 13 euro, plus ZRPŠ.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že aj tak  pán starosta povedal, že peniaze na motiváciu idú z iného 
balíka.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že my sme povedali 15, vy 20,  dajte 18, sme v strede.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že nie sú na trhu.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že zámerom tohto všetkého bolo  udržať školu.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že rodičia sa im poďakujú.
Pán Marcel Mahút uviedol, že budú platiť 30 euro, prisťahujú sa desiati ľudia, dajú desať detí do 
školy, opýtal sa skade budú mať na začiatku školského roka 3000 euro. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že to budú riešiť potom, to nie je ich problém.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, nech schvália  poplatok.
Pán Marcel Mahút navrhol, nech sa radšej stretnú rodičia a nech si povie každý čo chce.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to sú ľudia, ktorí sem deti nedajú. Radšej dajú 20    
a nechcú nič, lebo vedia, že sem deti nedajú.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že sa v škole so všetkými stretnú, s rodičmi, s radou 
školy.
Pani Barbora Plauchová sa opýtala, ako prišli  k tomu príspevku 300 eur na prvákov, druhákov …
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že sa to dá aj tak, že nezvýšia vôbec a nedajú nič, ako 
doteraz a motivácia nebude žiadna.
Pani Barbora Plauchová uviedla, že chápe, ale je to proste strašne veľký nárast.
Pán poslane Igor Melicher uviedol, že pre vás 200 euro nie je motivácia, ale možnože pre nejakého  
iného je 200 euro dosť.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že pre ňu je motivácia vzdelanie jej dieťaťa, nie peniaze.
Pán poslanec Peter Zavaterník navrhol dvesto.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že urobia  stretnutie v škole, opýtal sa, či môže byť.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková: Môže. Uviedla, že nikto o tom  nevedel a keby to učiteľka zo škôlky 
nedala na tú stránku, tak nikto o tom ani nevie. 
Pani Barbora Plauchová uviedla, že sa na to pýtala učiteliek, obidvoch riaditeliek  a nevedeli jej 
vysvetliť podrobnosti. Učiteľky nevedeli podrobnosti o ničom.  Je tu návrh pána starostu, bude sa 
rokovať, schváli sa, neschváli sa. 
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že to je chyba.
Pani Mgr. Alžbeta Ševčíková uviedla, že prijali deti, dali najskôr matkám podpísať prijatie a potom im
povedali, že sa zvyšuje poplatok.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu  uviedol, že sa stretnú. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  oslovil pána Hedvigyho, aby dnes schválili 15 a v auguste 
ďalších 15. Uviedol, že si nedajú vysvetliť, že poplatok 4 eurá, je tu už cca 20 rokov.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu nesúhlasil a uviedol, že jeho názor je taký, že sa chce stretnúť. 
Opýtal sa na názor poslancov.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že je za to, aby sa pán Hedvigy s nimi stretol a nech si to tam 
vydiskutujú.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková tiež uviedla, nech sa stretne so všetkými rodičmi.
Pán Jozef Hedvigy, zástupca starostu uviedol, že bude poslancom prezentovať ako to bolo.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta opýtal sa, kto je za to, aby sa dnešný 5. bod  presunul na 
budúce zasadnutie obecného zastupiteľstva.



Hlasovanie:
Za: 6  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0  Peter Zavaterník

K bodu č. 6 Schválenie Nájomnej   zmluvy s prenajímateľom Urbárska a lesné spoločnosti Rovňany,  
pozemkové spoločenstvo 

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že sa jedná  o nájomnú zmluvu pod dvomi 
pozemkami. Jeden pozemok je  pod cestou od križovatky, od Milana Skýpalu smerom na Mládzovo, to 
je vlastne urbársky pozemok a ak by sme do budúcnosti  robili chodníky, je potrebné mať na to aspoň 
nájomnú zmluvu, takže tam  zmluvu dojednali na 20 rokov. Ďalší pozemok je cesta, ktorá sa odjakživa 
používala okolo transformátora z  križovatky do lesa.
Pani poslankyňa Jana Kuklová uviedla, že to by veľmi chcela.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to je urbársky pozemok, ktorý svojvoľne ktosi 
kedysi zahradil.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že si myslel, že to odkúpili XXX.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že to bola krásna cesta  do hory a bol by veľmi rád.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že to je urbársky pozemok, elektrikári sa tam nevedia  
dostať k transformátoru. Uviedol, že keď vidí, aká je pani hádavá, tak to dôjde až na súd, lebo sa jedná 
o jej bránu na cudzom pozemku.
Pán poslanec Jozef  Vaculčiak sa opýtal, či by chceli urobiť hore chodník.
Pán poslanec Peter Zavaterník odpovedal áno.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že cestu, ako bola predtým.
Pani Jana Kuklová: Ako bola dakedy.
Pán poslanec Peter Zavaterník  uviedol, že tam bola cesta.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že si to  pamätám, veď sa tam sánkovali.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že sa jedná o tieto dve parcely, podľa neho pomerne 
slušné ceny. Na cestu je jeden cent, čo vychádza 12,94 eur ročne a na pozemok, ktorý je pod lesnou 
cestou 10 centov, pretože argument bol taký, že idú prenajímať alebo predávať záhrady, ktoré sú trošku 
predĺžené do lesa. V rámci pozemkových úprav sa to odčlení a budú to prenajímať, alebo predávať 
dotknutým občanom, ak si niekto bude želať prenájom, bude to  10 centov. Takže aj pre nás je to 10 
centov, aby to bolo rovnako, ale zase nám cenu znížili, lebo sme navrhovali 5 centov aj tam, aj tam, 
čiže v konečnom dôsledku je to menej ako sme navrhovali. Na cestu nám dali 1 cent, lebo tam nie je 
žiaden porovnateľný nájom. Uviedol, že spolu je to za tie dva pozemky 96,64 eur ročne,  je tam 
inflačná doložka,  suma sa bude zvyšovať.
Pán poslanec Petre Zavaterník, člen návrhovej komisie predložil návrh uznesenia – schválenie 
Nájomnej zmluvy  s prenajímateľom Urbárska a lesné spoločnosti Rovňany

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

K bodu č. 7     P  oskytnutie jednorázového členského príspevku pre Združenie obcí pre likvidáciu odpadu 
Poltár



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že má ešte jednu zaujímavú vec - schválenie 
jednorázového členského príspevku pre Združenie obcí pre likvidáciu odpadu Poltár. Je tu nejaká 
dôvodová správa, ktorú by  mal použiť, aby to vysvetlil, je tu chronologicky popísané, čo sa dialo 
minulé štyri roky, ale on to skráti. Uviedol, že bola vojna medzi primátorkou Poltára a vedením 
Združenia, kde primátorka požadovala nejaké personálne zmeny vo vedení, predtým ako by na oplátku,
podpísala žiadosť na rozšírenie skládky, ktorú teda tým blokovala. Skládka sa dostala do stavu, že do 
konca tohto roka bude zaplnená, no a keď prišiel nový primátor, nové vedenie, chceli pokračovať v tej 
žiadosti, tak sa prišlo na to, že tá žiadosť je nevykonateľná a neschváliteľná, čiže oni bojovali medzi 
sebou o nič, o nesplniteľnú žiadosť, lebo oni žiadali odkrytie súčasnej už zakrytej kazety a ďalšie 
navyšovanie spolu s tou, ktorá sa teraz zapĺňa, nepredstaviteľné. Bolo odporučené, aby sa podala nová 
žiadosť s tým, že sa bude len do vyššej výšky vyvážať na tú, ktorá sa teraz zaváža. Problém je v tom, že
ekonomicky skládka bola odkázaná na to, že tam Rimavská Sobota vozila svoj odpad, časť odpadu       
a z dôvodu toho, že skládka sa začala zapĺňať, tak Rimavská Sobota tam odpad nevozí a tým pádom 
skládka má menší príjem, skládka je v červených číslach. Boli tam na stole tri možnosti. Prvá možnosť,
ktorú navrhol konateľ, že zoberieme úver, samozrejme v takej situácii banka dá úver nevýhodný. Druhá
možnosť je toto, že navýšime v podstate ako keby základné imanie, lebo my sme tam kedysi                  
v minulosti vložili peniaze, že sa členskými príspevkami navýši základné imanie a stúpne vlastne 
finančná hodnota každého podielu. Tretia možnosť je, že sa zdvihnú  poplatky za odvoz a za 
uskladnenie odpadu tak, aby to v tej skládke ekonomicky vyšlo. Tá tretia možnosť je  nevýhodná          
v tom, že na všetky činnosti skládky je 20% DPH, čiže 20% automaticky odpláva. Čiže 
najekonomickejšia možnosť je vlastne zadotovať skládku, ako členovia združenia, rozpočítalo sa           
a v podstate tak sa to uzavrelo, že by sa splatil úver a konpaktor, ktorý najviac zaťažuje skládku, čiže 
by sa obce de facto skladali na splátku toho úveru, kto chce môže splatiť naraz, kto chce môže mesačne
posielať. Nám to vyšlo 4088 euro do septembra budúceho roka, kedy končí úver a tohto roka by to 
činilo 1636 euro,  nevie presne, ale je mesačne je to okolo 270 euro. 
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková: „272,50 je to tu vypísané.“
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol,  že to je ako by na záchranu skládky - združenia. Ak sa
podarí presadiť tú druhú žiadosť, tak sa tam vytvorí priestor na nejakých osem rokov,  dovtedy sa musí 
zase niečo ďalšie vyriešiť. Krajná možnosť je voziť do Lučenca, na Slatinku, na Čurgov.
Pán poslanec Peter Zavaterník: „Tým pádom zdraženie.“
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, teraz sa vypomstilo, že sa  poplatky držali dosť nízko, 
len za cenu, aby sme boli pekní. Skládka išla,  dotovali sa tie činnosti z toho, že sa tam prijímal odpad  
z Rimavskej Soboty. Skládka sa dosť rýchlo zaplnila, myslí, že toto vedenie to už má lepšie v rukách. 
Pevne verí, že sa to dostane z červených čísiel.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že tých 272 euro nejak nezaťaží obec, je to únosné.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že na budúci rok pôjdu poplatky za komunálny odpad  
hore, v priebehu roka sa nedajú meniť.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, koľko asi .
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že netuší.  
Pán poslanec Jozef Vaculčiak opýtal sa koľko je teraz.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že 21.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, čo je to za stavba.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že je to triedička.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak  uviedol, že tam sa nerobí nič, ako to postavili.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že sa tam triedi odpad, je schválený zákon, že od 1.1. 
tohto roka by už na skládku nemal ísť odpad, ktorý by neprešiel cez takúto triedičku, čiže my ho 
musíme triediť, lebo ju máme, ale zákonnú účinnosť posunuli.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či funguje.



Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že funguje, len nás taktiež dosť ekonomicky 
zaťažuje, lebo to je veľký odberateľ elektriny a ekonomicky to ide do mínusu - užívanie triedičky.  
Zatiaľ je to tak, do budúcnosti, ak by ten zákon naozaj sa stal účinným, tak nám to pôjde do plusu, lebo 
takéto triedičky nie sú v okolí, čiže ostatní by nám museli voziť odpad, zaplatiť nám za vytriedenie       
a ešte si ho aj odviesť.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak  opýtal sa, či to zaplatí obci Breznička.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že Združeniu, len sa posúva účinnosť zákona           
a ktovie dokedy sa bude posúvať, lebo tých triedičiek je málo. Takže máme niečo, čo by mohlo  
prinášať efekt, ale zatiaľ prináša stratu, lebo my triediť musíme, máme to v zmluve o dotácii. Triedička 
sa vystavala na nejaký účel a tým pádom my musíme tento účel plniť a musíme triediť odpad.
Pán poslanec Igor Melicher sa opýtal, kde vozí teraz Rimavská Sobota. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  odpovedal, že na Čurgov.
Pán poslanec Igor Melicher sa opýtal, či nevie na koľko má Čurgov kapacitu.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal že 100 rokov,  oni tam majú ukrutne veľa miesta. 
Možno prehnal 100 rokov.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či tu sa nedá rozšíriť.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že už len navýšiť.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že nedá. 
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či vôbec nie.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  odpovedal, že za súčasného stavu sa nedá rozšíriť. Zatiaľ sa dá
navýšiť, ale už tendencia je táká, skládky nepovoľovať, ani zakladanie, ani rozširovanie.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal na pozemok.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že aj s pozemkom je trochu problém, je na predaj, ale  
myslí, že za 10 euro štvorec, čo vychádza milión euro pod ďalšiu skládku a to je tiež ako 
nerealizovateľné.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak: Keby sa skladali všetky obce.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta: uviedol že to sa ani nedá,  je to strašne veľa.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak: „A na tú stranu do zadu? Či to je tiež?“
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že to územie nie je vysporiadané na  účel odpadového
hospodárstva. Nejaké malé územie tam je, ale to sa už nedá tam za obec spraviť. V podstate tu mala 
byť tretia kazeta kde je tá triedička.  To bol veľký omyl, že sa to tam urobilo.
Pani poslankyňa Mgr. Marta Porubiaková sa opýtala, či  triedia.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že triedia, lebo musia.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že sú tam aj mlyny, melie sa.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že ešte ďalšie zaujímavé je, že produktom tej triedičky
je TAP-ka, tuhé alternatívne palivo, ktoré keď ho chcú niekam dať do cementárne, ešte musia zaplatiť 
cementárni 100 euro za tonu. Niežeby ho predali, ale ešte musia za to platiť. Čiže 100 ton je tam toho 
údajne, takže ďalších 10 000 za likvidáciu, čo ti vypadne z triedičky. Čiže z nášho ekonomického 
pohľadu bolo radšej to dať bez triedenia, skládku, keby bolo kam. 
Pán poslanec Peter Zavaterník  uviedol, že zatiaľ nám toto pomôže. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že plasty začali vracať do obchodov a to bola jediná 
vec na ktorej sa dalo zarobiť. Triedenie je stratová záležitosť.

Pán poslanec Peter Zavaterník, člen návrhovej komisie predložil návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Brezničke schvaľuje poskytnutie jednorázového členského príspevku pre 
Združenie obcí pre likvidáciu odpadu Poltár, Železničná  489/1, Poltár 987 01 
- v celkovej výške pre obec Breznička 4088,23 €
- splatnosť mesačnej splátky členského príspevku člena združenia obcí vždy do 15. dňa v mesiaci



s prvou splátkou 15.7.2023 a poslednou splátkou 15.9.2024 na účet v ČSOB banke  s uvedením 
variabilného symbolu IČO člena združenia obcí.

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

Pán poslanec Peter Zavaterník, člen návrhovej komisie predložil návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Brezničke schvaľuje  zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením:

 vo výdavkovej časti rozpočtu:
-  Na členské príspevky + 1636,00 €
-  Hrubé mzdy (§ 54)  -  1636,00 €

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník
Proti: 0
Zdržal sa: 0

K bodu č. 8 Rôzne

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta navrhol doplniť do sadzobníka poplatkov sumu za 
prenajímanie pohárov, príborov, šálok, ktoré boli zakúpené do kuchyne. Všetky položky sú navrhnuté 
na desať centov na deň. Pohár každého druhu, príbor kompletný a šálka s podšálkou, všetko po desať 
centov. Uviedol, že keď to nemáme schválené, tak to musíme poskytnúť zadarmo.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či sa teraz neplatí nič.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že sa platí za taniere a to čo máme schválené, ale to
čo sme nemali ešte schválené, čo sme nadobudli len nedávno, mesiac dva dozadu, tak to sme museli 
dať zadarmo, lebo to nemáme podložené, schválené uznesením. 
          
Pán poslanec Peter Zavaterník, člen návrhovej komisie predložil návrh uznesenia. 

Obecné zastupiteľstvo v Brezničke schvaľuje  zmenu a doplnenie sadzobníka poplatkov. Úprava 

sadzobníka prenájom:

1 pohár (všetky druhy) 0,10 € / deň

1 príbor (nôž, vidlička, lyžica) 0,10 € / deň

1 šálka – podšálka 0,10 € / deň

Hlasovanie:
Za: 7  Jozef Hedvigy, Jana Kuklová, Igor Melicher, Samuel Miadok, Mgr. Marta 

    Porubiaková, Jozef  Vaculčiak, Peter Zavaterník



Proti: 0
Zdržal sa: 0

Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že sa znova pozrel na  cesty k Ipeľským tehelniam na 
tú skutočnosť, že cca 96% tam vlastní obec, skrátka 11/12-tin a 1/12-tinu vlastní nejaký XXX z 
Bratislavy, tak  volal svojmu právnikovi. Uviedol, že  sme to už v minulosti riešili, bola tam exekúcia, 
písali sme exekútorovi, ten sa neozval, to bolo niekoľko rokov do zadu, teraz právnička povedala, že 
áno staré  exekúcie padli, že to nemusíme riešiť s exekútorom a tak sme napísali priamo dotyčnému. 
Právnička  povedala, že jej to neprišlo nazad, teda znamená to, že prevzal, dali sme mu nejakú ponuku 
za tie metre štvorcové čo tam vlastní, no neozval sa. Vravela, že už tam je potom cesta, podať žalobu na
súd a súd môže rozhodnúť. Povedala, že zrejme aj rozhodne, lebo tam sú na to podmienky, po vyplatení
toho podielnika. Súd určí sumu podľa znaleckého posudku a prikáže obci vyplatiť mu túto sumu a tým 
pádom obec sa stane vlastníkom 100%-ným toho pozemku. Len náklady na súdne trovy a toto, odhadla
na 1000 euro. Za pár štvorcov. Zrejme to všetko znalecké posudku budú naceňovať.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, koľko percent vlastní obec z tej cesty.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že jedenásť dvanástin, čiže dvanástina je zhruba 
8%. Je to problém, keby sme chceli žiadať na to nejaké peniaze.
Pán poslanec Peter Zavaterník: Nedostaneme.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že oni ti nepovedia, že nedáme ti jednu dvanástinu a to
si zaplať sám. Musíš byť 100%-ný vlastník, alebo v nájme.
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu uviedol, že by sme to mali vysporiadať.
Pán poslanec Peter Zavaterník sa opýtal, či  sa dá ešte nejako osloviť ten človek.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že prevzal doporučenú zásielku a neozval sa.  Ako ho 
oslovíš? Uviedol, že môže skočiť do Bratislavy a nájsť ho.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že si tiež myslím, že skúsiť.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že je to lacnejšie ako 1000 euro.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že ešte plus jemu dať. 
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu uviedol, že to nie je veľa, je tam pár metrov.
Pán poslanec Igor Melicher uviedol, že môže určiť, že budeme platiť napríklad 300 euro a bude to 
stáť 1000. Cesta do Bratislavy je stovka, možno ani toľko, no a dokopy to bude 400 euro. Dohodneš sa 
s ním možnože nie na 400 euro, ale  na 100.
Pán poslanec Peter Zavaterník uviedol, že sa to oplatí.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či má potom  víziu urobiť tam napríklad asfalt.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že toto vôbec netuší,  myslí si, že tam nestačí dať na 
vrch asfalt, tatrovky to rozjazdia. Projektant by povedal, čo tam treba robiť. Je tam problém podklad, 
lebo sú tam betónové dielce,  je to ako  panelová cesta, čo bola do Martina a darmo na to natiahli asfalt 
o dva tri roky sa asfalt  upravil podľa tých panelov, lebo tie panely niekde klesali zasa ďalej a bolo to to
isté, čiže nevie ako by to tu bolo. Tu je betón asi hrubší, ako boli tie panely do Martina.
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu uviedol, že to už vie ten, kto by robil projekt. 
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že nevie, či by to bolo ustálené,  možno presypať 
trošku štrkom a dať na to asfalt, alebo len nejaký betón na vrch mocnejší, alebo to zosekať dole a nové 
urobiť celé, nevie. 
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či by chcel urobiť tú cestu, ak by náhodou.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že  kvôli tomu potrebujeme ten pozemok.  Keby 
vyšla nejaká výzva, samozrejme. Dal by sa urobiť projekt a ak by vyšla  výzva, tak po určitých možno 
rozhovoroch s Ipeľskými tehelňami by sa to dalo, lebo to by nešlo len tak, že ja dám urobiť cestu a oni 
si tam budú ďalej vláčiť blato. Tam by muselo byť záväzné memorandum, že oni to budú čistiť, že  sa 
kanály vyčistia a také veci, zase zadarmo by to nebolo ani pre nich. Aj nám, aj im vadí, že tá cesta  je    
v takom stave.



Pán poslanec Peter Zavaterník:  Dohoda je možná pravdepodobne.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta  uviedol, že dohoda je možná, len by museli svoje správanie 
zmeniť.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak sa opýtal, či oni, či všetci.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že oni a opýtal, ktorí všetci.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak uviedol, že nevie, pýta sa.
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu sa opýtal, ale kto všetci.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak odpovedal, že  všetci, aj starosta napríklad.
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu sa tiež opýtal, kto všetci, keď tehelňa robí bordel, húka a špiní.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak uviedol, že sa pýtal. 
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu  uviedol, že sa pýta, kto všetci.  
Pán poslanec Jozef Vaculčiak odpovedal, že teraz vraví, že všetci, kto tam sú.
Pán Jozef Hedvigy zástupca starostu: Ipeľské tehelne.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak opýtal sa, že či tam je iba jeden – dvaja - štyria?
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta odpovedal, že občania tam nebehajú, len oni.
Pán poslanec Jozef Vaculčiak: „Veď ja viem.“
Pani poslankyňa Jana Kuklová uviedla, že ani autom sa stade nedá ísť, oni stade nechodia.
Pán starosta Mgr. Branislav Knechta uviedol, že je jeden konateľ, jeden rozhoduje. Ďalej uviedol, že
že keď je cesta špinavá, treba ju vyčistiť, tak je cesta ich, oni ju spravili pred štyridsiatimi rokmi. A keď
ju treba opraviť, tak je cesta obecná. To je ich politika. Takže táto politika sa bude musieť zmeniť, ale 
urobíme prvé kroky. 
Pán poslanec Peter Zavaterník: „Aby došlo k dohode, možno.“

Keďže viac bodov programu, ani pripomienok nebolo pán starosta Mgr. Branislav Knechta 
poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil. 

Mgr. Branislav Knechta
         starosta obce

Overovatelia zápisnice

1. Jozef Vaculčiak, poslanec OZ …................................................

2. Samuel Miadok, poslanec OZ …................................................


